

## **ANNOUNCEMENT**

# **Nobel prize laureate Sir Christopher Pissarides heads Egypt-Cyprus electricity interconnector Economic Council**

**Nicosia, September 10, 2020** – Sir Christopher Pissarides, Nobel prize laureate and Professor of Economics at the London School of Economics, has been appointed Chairman of the Economic Council of EuroAfrica Interconnector, the Egypt-Cyprus electricity interconnector.

Prof. Pissarides, universally acknowledged for his contribution in economics, in February 2020 was picked by Prime Minister Kyriakos Mitsotakis to chair the committee tasked with the long-term growth strategy for Greece.



“It is a great honour for us that we welcome a distinguished economist and highly respected academic such as Dr. Pissarides, contributing his knowledge and extensive wisdom,” said EuroAfrica Interconnector Strategy Council Chairman and former Foreign Minister of the Republic of Cyprus Dr. Ioannis Kasoulides.

“We are building bridges between continents, as Egypt’s electricity grid will be connected to Europe, through Cyprus, and Egypt becomes a major energy hub for the Arab World and Africa,” Dr. Kasoulides added.

The EuroAfrica Interconnector will be commissioned in December 2023 and through an investment of €1 bln will contribute significant social and economic benefits for all the countries involved. With an initial capacity of 1,000 MW in Stage 1, the interconnector will also contribute to the monetisation of Egypt’s vast energy resources, mainly from renewables and the recent discoveries of hydrocarbon deposits.

جسر الصداقة والازدهار

**EUROAFRICA INTERCONNECTOR LIMITED**

Corporate Headquarters, Quantum House, 25 Philippou Str., 2363 Ayios Dometios, P.O.Box 22493, 1522 Nicosia - Cyprus, Tel. +357 22792100, Fax +357 22792110

[www.euroafrica-interconnector.com](http://www.euroafrica-interconnector.com)

We are honoured that Nobel prize winner Prof. Pissarides is joining EuroAfrica Interconnector and will be playing a key role in the vision and implementation of the EuroAfrica Interconnector Egypt-Cyprus electricity interconnector.

The EuroAfrica Interconnector is the 'electricity highway' which interconnects Egypt with Europe, through Cyprus, and creates an energy hub for Africa and the Arab world.

- END -

*For more information, please contact:*

**Media & Communications Director**

**Mr. Masis der Parthogh**

+35722792100

[masisdp@euroafrica-interconnector.com](mailto:masisdp@euroafrica-interconnector.com)

## إعلان

### يرأس السير كريستوفر بيساريديس، الحائز على جائزة نوبل، المجلس الاقتصادي لمحطة تحويل يوروأفريقيا لربط التيار الكهربائي بين مصر وقبرص.



نيقوسيا ، 10 سبتمبر 2020 - تم تعيين السير كريستوفر بيساريديس، الحائز على جائزة نوبل وأستاذ الاقتصاد في كلية لندن للاقتصاد، رئيسًا للمجلس الاقتصادي لمحطة تحويل يوروأفريقيا لربط التيار الكهربائي بين مصر وقبرص.

البروفيسور بيساريديس متخصص في الاقتصاد، وفي فبراير 2020، تم اختياره من قبل رئيس الوزراء كيرياكوس ميتسوتاكيس لرئاسة اللجنة المكلفة باستراتيجية النمو طويلة المدى لليونان.

قال الدكتور يوانيس كاسوليديس، رئيس المجلس الاستراتيجي لمحطة تحويل يوروأفريقيا ووزير الخارجية السابق لجمهورية قبرص: "إنه لشرف عظيم لنا أن نرحب بخبير اقتصادي مميز وأكاديمي يحظى باحترام كبير مثل الدكتور بيساريديس، حيث يساهم بمعرفته وحكمته الواسعة".

وأضاف الدكتور كاسوليديس: "إننا نبني جسورًا بين القارات، حيث سيتم ربط شبكة التيار الكهربائي المصرية بأوروبا، عبر قبرص، وتصبح مصر محورًا رئيسيًا للطاقة في العالم العربي وأفريقيا".

سيتم تشغيل محطة تحويل يوروأفريقيا في ديسمبر 2023 وسيساهم من خلال استثمار قدره مليار يورو بمزايا اجتماعية واقتصادية كبيرة لجميع البلدان المعنية. بحجم أولي يبلغ 1,000 ميغاوات في المرحلة الأولى، ويساهم في تسهيل موارد الطاقة الهائلة في مصر، بشكل أساسي من مصادر الطاقة المتجددة والاكتشافات الأخيرة للرواسب الهيدروكربونية.

يشرفنا أن ينضم البروفيسور بيساريديس، الحائز على جائزة نوبل، إلى محطة تحويل يوروأفريقيا ويلعب دورًا رئيسيًا في رؤية وتنفيذ مشروع محطة تحويل يوروأفريقيا لربط التيار الكهربائي بين مصر وقبرص.

إن محطة تحويل يوروأفريقيا هي "الطريق السريع للكهرباء" الذي يربط مصر بأوروبا، من خلال قبرص، ويخلق محورًا للطاقة لأفريقيا والعالم العربي.

- انتهى -

للمزيد من المعلومات يرجى الاتصال ب:

مدير الإعلام والاتصالات

السيد ماسيس دير بارثوغ

0035722792100

[masisd@euroafrica-interconnector.com](mailto:masisd@euroafrica-interconnector.com)

# جسر الصداقة والازدهار

EUROAFRICA INTERCONNECTOR LIMITED

Corporate Headquarters, Quantum House, 25 Philippou Str., 2363 Ayios Dometios, P.O.Box 22493, 1522 Nicosia - Cyprus, Tel. +357 22792100, Fax +357 22792110

[www.euroafrica-interconnector.com](http://www.euroafrica-interconnector.com)

## ΔΕΛΤΙΟ ΤΥΠΟΥ

# Ο βραβευμένος με Νόμπελ Sir Χριστόφορος Πισσαρίδης αναλαμβάνει ως επικεφαλής του Οικονομικού Συμβουλίου της ηλεκτρικής διασύνδεσης Αιγύπτου-Κύπρου

Λευκωσία, 10 Σεπτεμβρίου 2020 - Ο Sir Χριστόφορος Πισσαρίδης, βραβευμένος με Νόμπελ και καθηγητής Οικονομικών στο London School of Economics, έχει διοριστεί ως Πρόεδρος του Οικονομικού Συμβουλίου της EuroAfrica Interconnector, της ηλεκτρικής διασύνδεσης Αιγύπτου-Κύπρου.

Ο Δρ. Πισσαρίδης, με διεθνής αναγνώριση για την προσφορά του στον τομέα των οικονομικών μελετών, τον Φεβρουάριο του 2020, επελέγη από τον Πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη ως Πρόεδρος της επιτροπής που είναι επιφορτισμένη με τη μακροπρόθεσμη αναπτυξιακή στρατηγική της Ελλάδας.



«Είναι ιδιαίτερη τιμή για εμάς να καλωσορίσουμε έναν διακεκριμένο οικονομολόγο και έναν ιδιαίτερα σεβαστό ακαδημαϊκό, όπως είναι ο Δρ. Πισσαρίδης, ο οποίος θα συμβάλει με τη γνώση και την εκτεταμένη σοφία του», δήλωσε ο Πρόεδρος του Συμβουλίου Στρατηγικής της Διασύνδεσης EuroAfrica Interconnector και πρώην Υπουργός Εξωτερικών της Κυπριακής Δημοκρατίας, Δρ. Ιωάννης Κασουλίδης.

«Χτίζουμε γέφυρες μεταξύ ηπείρων, καθώς το ηλεκτρικό δίκτυο της Αιγύπτου θα συνδεθεί με την Ευρώπη, μέσω της Κύπρου, με την Αίγυπτο να καθίσταται ένας σημαντικός ενεργειακός κόμβος για τον Αραβικό κόσμο και την Αφρική», πρόσθεσε ο Δρ Κασουλίδης.

Η διασύνδεση EuroAfrica Interconnector θα τεθεί σε λειτουργία τον Δεκέμβριο του 2023 και μέσω μιας επένδυσης 1 δισεκατομμυρίου ευρώ θα συνεισφέρει σημαντικά κοινωνικά και οικονομικά οφέλη για όλες τις εμπλεκόμενες χώρες. Με αρχική ισχύ στα 1.000 MW στο πρώτο

جسر الصداقة والازدهار

**EUROAFRICA INTERCONNECTOR LIMITED**

Corporate Headquarters, Quantum House, 25 Philippou Str., 2363 Ayios Dometios, P.O.Box 22493, 1522 Nicosia - Cyprus, Tel. +357 22792100, Fax +357 22792110

[www.euroafrica-interconnector.com](http://www.euroafrica-interconnector.com)

στάδιο, η διασύνδεση θα τερματίσει επίσης την ενεργειακή απομόνωση της Κύπρου και θα συμβάλει στη αξιοποίηση των τεράστιων ενεργειακών πόρων της Αιγύπτου, κυρίως από ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και τις πρόσφατες ανακαλύψεις αποθεμάτων υδρογονανθράκων.

Μας τιμά ιδιαίτερα η παρουσία του βραβευμένου με Νόμπελ Δρ. Πισσαρίδη στην EuroAfrica Interconnector και είμαστε βέβαιοι ότι θα διαδραματίσει ρόλο-κλειδί στο όραμα και την υλοποίηση της ηλεκτρικής διασύνδεσης EuroAfrica Interconnector μεταξύ της Αιγύπτου και της Κύπρου.

Η διασύνδεση EuroAfrica Interconnector είναι η «ηλεκτρική λεωφόρος» που διασυνδέει την Αίγυπτο με την Ευρώπη, μέσω της Κύπρου, δημιουργώντας και έναν ενεργειακό κόμβο για την Αφρική και τον Αραβικό κόσμο.

- ΤΕΛΟΣ -

Για περισσότερες πληροφορίες παρακαλώ επικοινωνήστε:  
**Διευθυντής Επικοινωνίας**  
**κος. Masis der Parthogh**  
+35722792100  
[masisd@euroafrica-interconnector.com](mailto:masisd@euroafrica-interconnector.com)